
 

Referat Havnebestyrelsesseminar – Holbæk Marina 2023 
 
Dato: 1. oktober 2023 
 
Til stede: Chris7na Madsen, Søren Grundtvig Sørensen, Birgit Mikkelsen, Svend Hugger Jensen, 
Steen Hillebrecht (ref.), Mogens Saigal, Søren Stavnskær, Jens Hansen 
 
Fraværende: 
 
Bestyrelsesseminar – Holbæk Marina 2023 
Dato: 1. oktober 2023 i Vadestedet  
 
Program 
 
9.00 – 9.15 Velkomst og morgenmad 
 
9.15 – 10.30 Bestyrelsens forretningsorden – herunder arbejdsfordeling mellem bestyrelse og 

havnefoged – se. Udkast 7l forretningsorden – Bilag 1.  
Forretningsorden blev gennemgået og reTet 7l. Endelig godkendelse 7l næste 
bestyrelsesmøde, idet der skal 7lføjes et afsnit om økonomiudvalg. 

 
 
10.30 – 10.45 Pause – her støder havnefoged Karsten 7l selskabet 
 
10.45 – 11.15 Oplæg af Steen Hansen, Havnefoged i Odsherred Kommune – arbejde med 

udvikling og modernisering af kommunens havne 
 
11.15 – 11.35 Oplæg af havnefoged Karsten Pudselykke – Status på havnen – oplæg 7l 

prioriteringsplan for de kommende år 
 
Bestyrelsens nedsæTer et udvalg, der arbejder med forskellige business-cases 
mht. land-logis7k:  

• Søjlekransløsning med planering af landområde 
• Traversli[-løsning med ny traversli[ 

Udvalget består af havnefoged og formandsskab. 
 

Karsten fortalte, at kommunen har påpeget, at vores område er gået over skel 
ind i det fredede område. 

 



 

11.35 – 12.00 Diskussion i bestyrelsen – hvordan skal vi prioritere de nødvendige investeringer 
frem 7l 2027 
Diskussionen indgår i nedenstående punkter, men det er for 7dligt 7l at 
konkludere, da der endnu er for mange ua]larede faktorer.  

 
12.00 – 12.45 A[aler med Holbæk Kommune – brugsa[ale, dri[sa[ale, a[ale om Vadestedet – 

Herunder også status på første samtaler med interesserede forpagtere 
Vi skal have a]laret, om kommunen overholder sine forpligtelser, som a[alt mht. 
vedligeholdelse (advokat). 
Der skal rykkes på 7lstandsrapport – Søren Stavnskær søger i kommunale 
7lstandsrapporter.  
(Steen kontakter Erik Kærgaard i kommunen for a]laring af kommunens planer 
og prioriteter samt fremsæTe forslag om at fortsæTe brugsa[ale for de næste 25 
år for Vadestedet, hvor vi står for den udvendige vedligeholdelse. (På be7ngelse 
af, at det kan hænge økonomisk sammen. 

 
12.45 – 13.45 Frokost 
 
13.45 – 14.15 Inspira7onsoplæg ved arkitekt Ole Schou – hvordan kan vi udvikle marinaen og 

den infrastruktur, så vi 7lfører nyt liv, ak7viteter og muligheder, der styrker 
fællesskabet og gør Dragerup Marina 7l et endnu mere aTrak7vt sted at besøge 
og være en del af. 

 
14.15 – 14.45 Drø[else af visioner for marinaen – hvad skal vi arbejde henimod, når vi har fået 

styr på den basale dri[. 
På baggrund af Oles oplæg drø[ede bestyrelsen den videre proces i 
visionsarbejdet. Der er dog behov for en a]laring mht. Vadestedet, før vi for 
alvor kan gå i gang. 
Bestyrelsen havde en spændende drø[else på baggrund af oplægget. Enighed 
om at arbejde videre med udviklingsprocessen og evt. præsentere tanker på 
dialogmøde.  

 
14.45 – 15.00 Kaffepause 
 
15.00 – 17.00 Diverse emner:  

• Ventelisteproblema7kken – oplæg ved Svend 
Ønske om at ventelisterne bliver sat mere i system. 
Enighed om at gøre ventelister transparente, så man kan se, hvor man står. 
Der nedsæTes et udvalg med Svend og Karsten, der formulerer et gennemarbejdet udkast 
7l regler for både eksterne og interne ventelister. 
 



 

• Revision af takstblad 
Indgår som del af budgetprocessen – se nedenfor. 
 

• Hvordan tager vi imod nye både (hvem lægger op 7l deTe?) 
Skydes 7l næste møde. 
 

• Ishuset Sunny Boy – salg af hus og ny lejer 
Der er nogle juridiske aspekter, der skal a]lares vedr. at vi ikke ejer huset. Det står vist på 
en 7voli-7lladelse (huset er flytbart).  
Enighed om at gå videre i forhandlinger henimod en a[ale med evt. køber af ishuset. 
 

• Opstart af arbejde med revision af reglementer, standardkontrakter mv. 
Steen, Svend og Karsten kommer med forslag i løbet af vinteren. 
  

• Budgetprocessen – hvordan griber vi den an? 
Karsten har lavet første udkast. Der nedsæTes et budgetudvalg, der fremlægger 
budgetudkast 7l næste bestyrelsesmøde. Medlemmer: Birgit, Svend, Steen og Karsten. 
 

• Økonomi: Daglig bogføring og drø[else af vores bankforretninger 
Der er en ret uoverskueligt aTesteringsproces og den administra7ve dri[ af forretningen 
står 7l at skulle strømlines. 
Økonomiudvalget drø[er problemet videre og finder en løsning sammen med Karsten. 
Vi skærer antallet af banker ned, så vi dropper Nordea. Fokus skal være på at have 
bankforretning hos SIFI-banker. 
 

• Bognæs-broen (7lføjet mandag) 
Vi ønsker at overdrage broen som led i dri[sa[alen med Holbæk Kommune. 
 

• Mødekalender  
• de kommende bestyrelsesmøder 

§ 1. november 
§ 16. november kl. 18.00 (før dialogmødet) 
§ 7. december 
§ 14. februar 

 
• dialogmøde med havnens brugere 

§ 16. november kl. 19.00 
 

• julefrokost 
Personalet planlægger 



 

• generalforsamling 
BesluTes på senere bestyrelsesmøde 
 

• Here[er nåede vi ikke mere… 
• andet? (møde med sejlklubberne) 

 
• Evt. 

• Depositum for redskabsrum 
• FLID-konference 
• (Regnskab og administra7on for sejlklubberne) 
• Autocampere 

 


